
Megalakult az új 
önkormányzati 
testület

Korodi Attila polgármester és a 
következő négy esztendő helyi 
önkormányzati képviselői letet-
ték hivatali esküjüket.

November 25-ig 
kamatmentesen 
törleszthetők 
az alaptartozások

A kérelem formanyomtatványa 
igényelhető és kitölthető a város-
háza adó- és illetékosztályán.
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9 A hónap 
Pro Urbe díjasa

3 Új úton – lezárult 
a Hargita utca felújítása

„A hivatást nem mi választ-
juk, az igazi hivatás az isteni 
hívásban mutatkozik meg” 
– vallja Tamás József. Az a 
vallásos környezet, amely-
ben gyermekként élt, olyan 
termőtalajt jelentett a hi-
vatása számára, hogy min-
den különlegesség nélkül 
is pappá nevelődött. Azon 
az úton, amelyen Isten hí-
vószavára elindult, soha 
meg nem inogott. Ez Isten 
kegyelme mellett azoknak a 
személyeknek is köszönhe-
tő, akik hivatása megerősí-
tésében közreműködtek.

8
Nagycsaládosok 
és egyedülálló szülők: 
éljenek a kedvezményekkel!
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Share-eda

#lábbusz
Miért éri meg egy cégnek, 
hogy önkéntességet vállaljon 
a Lábbusz programban? 

Mert a Lábbusz a társadalmi felelősségvál-
lalásnak, a cégek, intézmények, civil szer-
vezetek népszerűsítésének is kifejezetten 
hálás formája. Sok zsivajjal teli tanév, fejtörő 
házi feladat, vizsga után a ma iskolába járó 
gyermekek közül kerülnek ki a jövő helyi 
vezetői, vállalkozói, művészei, sportolói. 
Biztosak vagyunk benne, hogy a cégek, in-
tézmények bekapcsolódása hosszú távon 
befolyásolhatja gyermekeink érdeklődési 
körét, majdani pályaválasztásukat. Meséljen 
a gyermekeknek a szakmájáról, a munka-
helyéről, tetszés szerint viselje a cég/intéz-
mény arculatát tükröző öltözetet! További 
részletek egyeztetése érdekében szívesen 
állunk rendelkezésükre a 0735 209 487-es 
telefonszámon vagy a csikilabbusz@gmail.
com e-mail-címen!

#táblacsere
Milyen gyakorisággal történik 
a közlekedési táblák cseréje?

A közlekedési táblák cseréje rendszeres 
munka, kiemelten az elhasználódott és 
nehezen látható jelzések esetében. Ez a 
feladat elengedhetetlen a közlekedés-
biztonság megőrzése érdekében, hiszen 
a jól látható és frissített táblák segítik 
a közlekedők tájékozódását. A táblák 
cseréje folyamatosan a napi feladataink 
részét képezi, és kiterjed az egész város 
területére, garantálva ezzel a lakosok és 
látogatók biztonságos közlekedését.

#határidő
Ha a kivitelezés csúszik, miért mondjuk, 
hogy tartja a kivitelezési határidőt?

A beruházások információs pannó-
in feltüntetett határidőknél mérvadóbb 
a kivitelezésre szánt hónapok száma. 
Önkormányzatként már a megvalósítha-
tósági tanulmányokban is hónapokban 
számolunk, és ehhez azért kell ragaszkod-
nunk, mert a kivitelezés időtartama érte-
lemszerűen kitolódik, ha például tervmó-
dosítás történik, vagy ha olyan jellegű a 
munka, amelyet téli időszakban nem lehet 
megfelelően elvégezni. A „téli időszámítás” 
Csíkszeredában november 15-én kezdődik 
és március 15-én zárul, a két dátum közötti 
négy hónapban bizonyos munkafázisokat 
nem szabad elvégezni. Indokolt esetben 
tehát erre az időszakra felfüggesztjük a 
kivitelezést, és ezt a köztes időszakot nem 
számítjuk bele a kivitelezés időtartamába.

Kérdő útját 
nem veszti

A YOXO az applikáción keresztül 
teljesen digitális mobil-előfizetési 
szolgáltatást nyújt, amelynek elsőd-

leges előnye a rugalmassága és a kényelmes 
ügyintézés. A felhasználóknak nem szükséges 
hosszú távú szerződést kötniük, az alkalma-
záson keresztül kezelhetik havi megújítású 
előfizetéseiket, amelyeknek díját automati-
kusan levonják az applikációban megadott és 
elmentett bankkártyáról. 

Az ügyfelek különböző csomagok közül vá-
laszthatnak. A 9 lejes csomag például korlátlan 
belföldi percet és SMS-t, illetve 10 GB interne-
tet tartalmaz. Ugyanakkor 19 lejért az előbbiek 
mellé már korlátlan 4G internet és EU roaming 
társul. A csomagok előfizetéséhez semmilyen 
fizikai dokumentumra nincsen szükség, az ügy-
intézés online zajlik, valamint az ügyfélszolgálat 
is chat alapú, ami összességében egyszerű és 
kényelmes intézkedést eredményez.

A felhasználók visszajelzései alapján a YOXO 
fő előnye a gyors és rugalmas ügyintézés, illetve 
a kedvező árkategória. Továbbá idetartozik az új 
SIM kártya könnyű igénylése, az új számok be-
szerzésének egyszerűsége, de természetesen a 
felhasználó megtarthatja korábbi telefonszámát 
is, amennyiben a számhordozást nem akadá-
lyozza egy bármely más szolgáltatóval kötött 
aktív szerződés. Az alkalmazás továbbá figyeli 

a felhasználói adatforgalmat, és a hónap végén 
visszatérítést ad a fel nem használt adatokért, 
ami egyedülálló funkció a piacon. 

Az előfizetés hátrányait is fontos megemlí-
teni, hiszen a YOXO nem támogatja a rövid tele-
fonszámokra való üzenetküldést, azonban ez a 
funkció külön hozzáadható, engedélyezhető az 
applikációban. A szolgáltatás ugyanakkor csu-
pán a 4G/4G+ hálózatokon működik, így az 5G 
nem, vagy csak ritkán támogatott.

Fontos kiemelnünk, hogy a romániai szolgál-
tatói piacon jelen vannak a Digi Mobil Flexibil és 
a Vodafone Flex mobil-előfizetési szolgáltatói 
is, amelyek a YOXO-nál szorosabban kapcso-
lódnak saját szolgáltatóikhoz, az általuk kínált 
digitális előfizetési megoldásokat nyújtják a 
felhasználók számára. Működési elvük alapján 
hasonlóan kényelmes és rugalmas lehetősége-
ket kínálnak ügyfeleiknek a digitális ügyintézés 
és előfizetés terén. Habár a YOXO is az Orange 
szolgáltatóját használja, függetlensége abban 
áll, hogy felhasználói nem állnak hagyományos 
szerződéses viszonyban a szolgáltatóval. 

A YOXO applikáció összességében megen-
gedhető árkategóriájú és kényelmes alternatíva, 
amely a felhasználók számára egyszerűen, gyor-
san beállítható, konfigurálható és módosítható 
előfizetést nyújt, illetve nem kötelezi el az ügyfe-
let hosszú távon egyetlen szolgáltatóhoz sem. 

Mobilelőfizetés kényelmesen
Mindennapi életvitelünk elengedhetetlen kellékévé vált mára a mobiltelefonunk, 
okostelefonunk. A mobil-előfizetéseknek és internet-hozzáférési lehetőségeknek 
merőben széles tárháza áll a felhasználók rendelkezésére, amelyek közül mindenki 
könnyedén megtalálhatja a számára megfelelő és előnyös opciót. A hagyományos 
mobilszolgáltatók ilyen sokrétű romániai piacára tört be 2020 augusztusában az 
Orange Romania a YOXO elnevezésű alkalmazásával. 



3

Teljesen más benyomást kelt immár váro-
sunk a Székelyudvarhely irányából érke-
zők számára: szűk másfél év alatt megújult 
a Hargita utcának a nyugati ipari övezetet 
átszelő, a Ligat hídig tartó szakasza. A be-
ruházás az Európai Unió társfinanszírozásá-
val valósult meg, és hogy mennyi mindent 
magában foglalt, azt felsorolni is nehéz. 
Mégis kísérletet teszünk rá, tömören.

A Hargita utca felújítása a mobilitási 
beruházáscsomag egyik eleme. Már 
az elején veszélybe került, az eredeti 

terveket ugyanis – amely buszsávokkal és sáv-
elválasztó beton elemekkel is számolt – az ipari 
övezet vállalkozói petícióban kifogásolták. Az ak-
tuális városvezetés nyitott volt a tervmódosítás-
ra, a változtatások viszont nem kevés tervezési 
(közvetetten pedig kivitelezési) fejtörést okoztak.

Végül a helyi ING Service Kft. 2023. június 
6-án hozzáfogott a kivitelezéshez, és – a szük-
ségszerű leállások időtartamával nem számolva – 
sikerült tartania a kivitelezési határidőt. 

Az 1370 méter hosszú útszakaszon három 
jelentős útkereszteződésnél módosult a for-
galom. A Hajnal utcánál, valamint a Ligat híd 
lábánál körforgalmat alakítottak ki, a Rét utcá-
val való találkozásnál pedig T-kereszteződést. 
Elsőbbséget élveznek a városkijárat és a Rét 
utca vonalán közlekedők. A gördülékenység 
érdekében a Hajnal és a Rét utca között három 
sávot, a Rét utca és a Lukoil benzinkút közötti 
szakaszon négy sávot alakítottak ki. A 2 x 2 gép-
kocsisávot bicikliút szegélyezi, azt pedig járda. 
Nemlátók segítése céljából vakvezető sávot 
fektettek a járda felszínére. A járda piskótakő 
burkolata ugyanakkor lehetővé teszi, hogy a ké-
sőbbiekben a meglévő légvezetékeket minimá-
lis beavatkozással helyezhessék át a felszín alá 
épített kábelcsatornákba. Újdonság, hogy a Rét 

utca kereszteződésének térségében mintegy 
130 méteren bekötőút épült az ott levő cégek 
kiszolgálására. Az út mentén több mint száz 
csemetét ültetett el a városi kertészet.

„Ez az út a fejlődés útja: úgy döntöttünk, 
hogy betonfalak és merev szabályzatok helyett 
a Hargita utca nem akadályt, hanem esélyt kell 
jelentsen az itt működő vállalkozások számára” – 
fogalmazott Korodi Attila polgármester. 

„Megújult, kényelmes és biztonságos út-
szakasz várja immár a közlekedőket. Kiemelten 

fontos lépést tettünk városunk infrastrukturális 
fejlesztése terén. Köszönjük mindenkinek a türel-
mét és támogatását a munkálatok ideje alatt” – 
mondta Bors Béla alpolgármester.

A kivitelezés lapunk megjelenésekor zárul, és 
következik a műszaki átvételezés.

A Hargita utca felújításának teljes költsége 
20,4 millió lej. Az Európai Unió és a kormány ösz-
szesen 7,19 millió lejjel támogatta a beruházást, a 
fennmaradó összeget a város a saját forrásaiból 
teremtette elő.

Válasszunk demokratikus 
értékek szerint!

H árom egymást követő vasárnapon fontos feladatunk lesz: 
államelnököt, illetve szenátorokat és parlamenti képviselő-
ket választunk a következő évekre. Talán túlzásnak tűnik 

ez a sok szavazás – különösképpen, ha arra gondolunk, hogy idén 
már volt részünk belőle –, de semmiképpen sem engedhetünk a 
közönynek! Minden választás a demokrácia ünnepe, és éppen abban 

van óriási szerepe, hogy a nem demokratikus üzeneteket hirdető 
erőket féken tartsuk, megüzenjük nekik, hogy elutasítjuk a szélsősé-
geket! November 24-én az elnökválasztás első fordulóját rendezik, 
december 8-án pedig a másodikat. A kettő közé ékelve, december 
1-jén a szenátorokat és a parlamenti képviselőket választjuk meg. 
Csíkszeredában a szavazókörzetek szinte teljesen megegyeznek 
a júniusi helyhatósági választásokkor alkalmazott behatárolással, 
csupán apró javítások történtek. Az utcák, házszámok szerinti 
lebontást megtalálják a www.szereda.ro honlapon, a Választások 
2024 menüben. Éljünk minél többen szavazati jogunkkal, és bízzuk 
Csíkszeredát olyan politikusokra, akik valóban szívügyüknek érzik a 
város fejlesztését!

A hónap üzenete

Új úton – lezárult a Hargita utca felújítása
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Csíkszereda Megyei Jogú Város 
Önkormányzata október 15-én, 22-én, 
30-án és 31-én soron kívüli ülést tar-
tott, ezek mellett október 24-én ün-
nepélyes keretek között megalakult a 
2024–2028-as önkormányzati testület. 
Az októberi határozatok a következők:

 � 265-ös számú határozat
a 2014–2020-as Regionális Operatív Programból 
támogatott Micimackó Napközi Otthon felújítása 
megnevezésű beruházás új megvalósítási határide-
jének, illetve becsült költségeinek jóváhagyására

 � 266-os számú határozat
a 2024/152-es számú határozat módosítására, 
amely a Micimackó Napközi Otthon felújítása 
megnevezésű beruházás második fázisának a 
Központi Régió Program 2021–2027 keretéből 
történő megvalósítására, valamint a második 
fázis önrészének és nem elszámolható költségei-
nek jóváhagyására vonatkozik

 � 267-es számú határozat
a Taploca utca 20–22. szám alatti, tanügyi intéz-
ményekhez tartozó épületek bontása megne-
vezésű beruházás részeként a „C6, C7, C8 és 
C9-es épületek bontása” nevű részberuházás 
beavatkozási munkálatai jóváhagyási dokumen-
tációjának elfogadására 

 � 268-as számú határozat
a Taploca utca 20. szám alatt található épü-
letek áthelyezése Csíkszereda Megyei Jogú 
Város közvagyonából a magánvagyonába, leírás 
céljából

A városi  önkormányzat 
2024. októberi határozatai

 � 269-es számú határozat
a Gyémántpatkó Egyesülettel kötött bérleti szer-
ződés érvényességének meghosszabbításáról 

 � 270-es számú határozat
adóügyi könnyítésekről, valamint a 2024. au-
gusztus 31-én fennálló fő költségvetési köte-
lezettségekhez kapcsolódó kamattartozások 
törlésére 

 � 271-es számú határozat
a 2024/94-es számú határozat kiegészítéséről 
azon helyi adók és illetékek értéknövelését ille-
tően, amelyek lej alapú összegből állnak, vagy lej 
alapú összeg alapján megállapítottak, illetve azon 
pénzbírságok határértékének megállapítását ille-
tően, amelyek a helyi költségvetés számára jöve-
delemként meghatározhatók a 2025-ös évre

 � 272-es számú határozat
100 négyzetméter beltelek tulajdonjogának 
jóváhagyására 

 � 273-as számú határozat
250 négyzetméter beltelek tulajdonjogának 
jóváhagyására 

 � 274-es számú határozat
a Mezőgazdasági nyilvántartó adatbeviteli szaka-
szának elemzése a 2024-es év III. negyedévére 
(július–szeptember) 

 � 275-ös számú határozat
a Csíki Játékszín státusjegyzékének módosítása 
jóváhagyásáról 2024. november 1-től kezdődően

 � 276-os számú határozat
külföldön szervezett programon részt vevő kül-
döttség létszámának a jóváhagyására

 � 277-es számú határozat
a Csíkszeredai Megyei Jogú Város 2024-es évi 
költségvetését, illetve a 2025–2027-es időszakra 

vonatkozó becsléseket szabályozó 2024/24-es 
számú határozat módosításáról

 � 278-as számú határozat
az Általános településrendezési terv (PUG) fris-
sítése és a megalapozó tanulmányok elkészítése 
című lakossági tájékoztatásról és konzultációról 
szóló jelentés jóváhagyásáról

 � 279-es számú határozat
a Csíkszeredai Szociális Igazgatóság átszervezésé-
nek jóváhagyásáról annak érdekében, hogy meg-
feleljen az új szociális jogszabályok előírásainak

 � 280-as számú határozat
a helyi önkormányzat gyűléselnökének a megvá-
lasztására 2024. október, november, december 
hónapokra

 � 281-es számú határozat
a szakbizottságok tevékenységi területei-
nek, elnevezéseinek, valamint tagjai számának 
jóváhagyásáról

 � 282-es számú határozat
Csíkszereda Megyei Jogú Város Önkormányzata 
szervezési és működési szabályzatának 
elfogadásáról

 � 283-as számú határozat
az alpolgármesterek megválasztásának 
jóváhagyásáról

 � 284-es számú határozat
a HARVÍZ Rt. közgyűlésébe Csíkszereda 
Megyei Jogú Város Önkormányzata képvise-
lőinek kinevezéséről

 � 285-ös számú határozat:
a Csíkszeredai Megyei Jogú Város 2024-es évi 
költségvetését, illetve a 2025–2027-es időszakra 
vonatkozó becsléseket szabályozó 2024/24-es 
számú határozat módosításáról

Megalakult az új 
önkormányzati testület

Ü nnepélyes keretek között október 24-én letette hivatali esküjét 
Korodi Attila újrázó polgármester, továbbá Csíkszereda önkor-
mányzati testületének tagjai. 2024–2028 között a megyeszék-

helynek tizenhat RMDSZ-es képviselője lesz, mellettük ketten az Erdélyi 
Magyar Szövetséget (EMSZ), egy személy pedig a Szociáldemokrata 
Pártot (PSD) képviseli. 

Egyházi és világi elöljárók, korábbi városvezetők, városházi szakosz-
tályvezetők és intézményvezetők, továbbá a sajtó jelenlétében hangzott 
el Korodi Attila polgármester székfoglaló beszéde (kivonatát az 5. olda-
lon olvashatják). Megalakult az új önkormányzati testület is, ezzel együtt 

pedig a polgármester és a következő négy esztendő helyi önkormányza-
ti képviselői letették hivatali esküjüket.

Hivatali esküt tett az RMDSZ részéről András Hunor-Jenő, 
Ábrahám Előd-Lajos, Bardócz László, Bors Béla, Füleki Zoltán, 
Kirmájer Enikő, Sógor Enikő, Szikszai Tamás, Trandafir-Orbán Tímea, 
valamint új tagként Bogos Ákos, Bogyó-Löffler Mária (egyben kor-
elnök is), Cilip Árpád, Czikó Mária, György László és Veres Ottó-
Benjámin. (A szintén RMDSZ-es Magyari Zoltánnal október 30-án 
teljesült ki az önkormányzat.) Az EMSZ részéről Soós-Szabó Klára és 
Tőke Ervin, a PSD részéről pedig az önkormányzati képviselői tisztsé-
get szintén először vállaló Vasian Cioancă fejezte ki esküvel a város 
iránti elköteleződését.

Nem sokkal később, október 30-án az új testület első ülésén bi-
zalmat szavaztak a két korábbi alpolgármesternek, így az RMDSZ 
színeiben Bors Béla és Sógor Enikő folytathatja a négy évvel ezelőtt 
megkezdett alpolgármesteri munkáját.
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Szoros együttműködést 
kíván az új önkormányzatnak 
a csíki parlamenti csapat.
 

Kelemen Hunor
parlamenti képviselő
Amíg kormányon vol-
tunk, Erdélyt, Székelyföldet, 
Csíkszeredát tovább építettük, 
és elkezdtük a bizalom hídját is 
felújítani a polgárok és az állam 
között. A mostani őszi választásoknak 
ezért is világos a tétje a csíkszeredaiak számá-
ra: képesnek kell lennünk a helyi közösségekért 
végzett munkát folytatni a parlamentben, és ha 
lehet, akkor a kormányban is. Hiszen tudjuk: a 
jó döntéseket nekünk kell meghozni, a rossz el-
képzeléseket nekünk kell megakadályozni. Más 
nem fogja megtenni ezt helyettünk! Minden 
csíkszeredai polgárt tisztelettel arra kérek, ve-
gyen részt a november 24-i elnökválasztáson 
és a december 1-jei parlamenti választáson, és 
döntsön józan ésszel, bátor szívvel! Meg kell 
mutassuk ismét, hogy Csíkszeredára hallgatni 
kell, a csíkszeredaiakkal számolni kell!

Tánczos Barna
szenátor
Az a küldetésünk Bukarestben, 
hogy a székelyföldi közösségek 
fejlődését segítsük. Így tettük az 
elmúlt négy évben is. Mit jelen-
tett ez Csíkszeredának? Azt, hogy 
amikor a medve az iskola udvarán veszé-
lyeztette a diákokat, azonnal ki lehetett lőni, 
mert az RMDSZ kezdeményezésére törvényt 
fogadtunk el az azonnali beavatkozásról. Azt 
is jelenti, hogy tisztább lesz a város. Szelektív 
hulladékudvar épül és okoskukákat szerelnek 
fel, amire a környezetvédelmi minisztérium-
nál biztosítottuk a támogatást. Sok még a 
munka. Tavasszal víz- és csatornahálózat bő-
vítéséről és a terelőút építéséről tárgyaltunk 
a minisztériumokban Korodi Attilával. Nem 
ismerünk lehetetlen küldetést akkor, amikor 
Csíkszereda érdekében, közös munkával és 
józan ésszel megoldást kell találni.

Hajdu Gábor
parlamenti képviselő
Számomra kiemelten fontos, 
hogy a parlamenti képvise-
let és Csíkszereda városveze-
tése között szoros és hatékony 
együttműködés legyen, mert csak 
így tudunk igazán előrelépni. Hiszem, hogy 
erős parlamenti képviselet révén képesek va-
gyunk a város érdekeit megfelelően képviselni 
a központi kormányzat felé, ami elengedhe-
tetlen a szükséges források megszerzéséhez 
és a város számára kedvező törvényi változta-
tások eléréséhez. Parlamenti munkám során 
folyamatosan azért dolgozom, hogy a város 
számára fontos kérdések napirendre kerülje-
nek, és a központi források elérhetővé válja-
nak az infrastruktúra, egészségügy és oktatás 
fejlesztéséhez.

„A tervezés kudarca a kudarc tervezése” 
(Benjamin Franklin) 

2 020-ban, amikor először kértem a csík-
szeredai választók bizalmát, egy 10 éves 
tervvel álltam a városlakók elé, amelynek 

megvalósítására stratégiát, csapatot, szakértőket 
raktunk össze. Az elmúlt 4 év folyamán ezt egy 
percig sem tévesztettem, tévesztettük szem elől. 
Eredményeink magunkért beszélnek, nincs amiért 
szégyenkezzünk. Nagyon sok területen sikerült 
Csíkszeredában rendet tenni, és ezt folytatni sze-
retném, folytatni szeretnénk. 

 Az oktatás mindannyiunk szívügye: a jövő. Az 
elmúlt időszakban óriásit léptünk oktatási infrastruk-
túra terén: befejeztük és kiviteleztük az oktatá-
si intézmények felújítását a városban, amit még a 
korábbi városvezetés indított el. Emellett hosszú idő 
óta először a Városháza felszerelésvásárlást finanszí-
rozott szakiskolai műhelyekbe; pályázatra készen áll 
a hargitafürdői iskola; 15 év után újra iskolai fogorvosi 
rendelő működik a városban; támogatást nyertünk 
és közbeszerezzük 486 osztályterem, természettu-
dományi és más szaklaboratórium bebútorozását, 
digitalizálását és felszerelését, 18 pszicho-pedagógi-
ai labor felszerelését, 14 sportterem és 4 tanműhely 
új eszközökkel való ellátását; a magyar állam támo-
gatásával elkészült a Szent Kereszt Plébánia által 
épített Angyalkert Napközi Otthon, és el is kezdte 
működését. Létrehoztuk Székelyföld és az ország 
egyik legkomplexebb szakoktatási koordinációs kon-
zorciumát Maros, Kovászna, Hargita megyei vállalko-
zások, vállalkozói szövetségek, önkormányzatok és 
a Sapientia – EMTE részvételével. Támogatást nyer-
tünk a taplocai iskolaközpont helyszínére egy 121,67 
millió lej értékű kampuszfejlesztési programra.

Gazdaságfejlesztés terén a legnagyobb előre-
lépésünk az, hogy ipari park létesítésére telekköny-
veztünk 92 hektár területet Csíkszereda javára, és 
folyamatosan dolgozunk azon, hogy a jelenlegi ipari 
övezet is átalakuljon, éledjen újra. Négy stratégi-
ai együttműködési megállapodást kötöttünk négy 
vállalattal, amelyeknek következtében közel 30 millió 
eurós gazdasági, ipari beruházás megvalósítását 
vonzottuk be a városba. Először van Csíkszeredának 
beruházást támogató de minimis pénzügyi prog-
ramja. Ettől az évtől a beruházások után teljes vagy 
részleges adókedvezményben részesülhetnek a 
vállalkozások. Hamarosan nyithatjuk a Kapocs köz-
pontot, a fiatal vállalkozóknak otthont adó coworking 
terünket. A kulturális és sportszolgáltatói rendszerek 
megerősítésével is a gazdaságot erősítettük, hiszen 
a több vendég növeli városunkban a gazdasági kör-
forgást, emellett persze ezek az események erősítik 
városunk arculatát a külvilág felé. 

Megalakítottuk a helyi rendőrséget, amely-
nek állományát lehetőségeink szerint bővítjük. 
Térfigyelő kamerákat szereltünk fel, és már nyertes 
pályázatunk van még több kamera felszerelésére. 

Tovább erősítjük a történelmi városközpontot, 
úgy, ahogy hagyományainkat, nemzeti identitásun-
kat megerősítő rendezvényeink számát is meg-
növeltük az elmúlt években. Mert egy rendezett, 
élhető városnak a szíve, lelke maga a közösség. 
Egy olyan közösség, amely nyitott a fejlődésre és 
az újra, de ismeri gyökereit, őrzi hagyományait, és 
amelynek az egyházi és civil élet a kovásza. 

Köszönöm a leköszönő önkormányzati képvi-
selőknek – Ambrus Lillának, Biró Albinnak, Szikszai 
Lászlónak, Szőke Domokosnak, Tófalvi Évának, Varga 
Csabának, Veress Dávidnak – az elmúlt négy év 
munkáját, és szeretettel köszöntöm azokat, akik idén 
csatlakoztak az RMDSZ-es csapathoz: Bogos Ákost, 
Bogyó-Löffler Máriát, Cilip Árpádot, Czikó Máriát, 
György Lászlót, Magyari Zoltánt és Veres Ottót. 
Köszöntöm továbbá Vasian Cioancă képviselő urat is!

Az örömök és a sikerek mellett az önkormány-
zati munka sok nehézséggel, lemondással is jár. 
Sokszor jelent éjszakába nyúló vitákat, máskor türe-
lemjátékot, és nagyon gyakran szükség van hozzá a 
székelyek csavaros észjárására is. Köszönöm, hogy 
meghoztátok az áldozatot, és vállaltátok ezt a szol-
gálatot a maga kihívásaival együtt. És köszönöm 
azoknak is, akik az elmúlt négy, vagy akár nyolc év 
után tovább folytatják a képviselői tevékenységet. 

A mi munkánk nagyon sokszor bizony elvesz 
azoktól, akik a legfontosabbak számunkra, a csa-
ládunktól. Ezért pedig köszönet illeti mindannyi-
unk szeretteit. Külön köszönöm a feleségemnek 
és a gyerekeimnek a támogatást! Nélkületek nem 
lennék ma itt! 

 
*Teljes változata elhangzott 2024. október 24-

én, az ünnepélyes eskütétel alkalmával.

Korodi Attila újrázó polgármester 
székfoglaló beszéde (kivonat)*
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Bogyó-Löffler Mária
Pedagógusként és edzőként 
50 éven keresztül neveltem 
és edzettem a fiatalokat a 
Csíkszeredai ISK-nál és a 
Sportklubnál. Számos orszá-
gos és nemzetközi ifjúsági 
versenyen ismertettem meg 
és öregbítettem Csíkszereda 
hírnevét a világ különböző 
országaiban. Tősgyökeres 
csíkszeredaiként nagyon 
fontos számomra a város 
fejlődése, korszerűsítése, 
ugyanakkor ragaszkodok a 
hagyományainkhoz is. Helyi 
tanácsosként elsősorban az 
idős korosztályt szeretném 
képviselni, javítani az élet-
minőségükön, tolmácsolni a 
városvezetés felé a sajátos 
problémáikat és hozzájárulni 
ezek megoldásához. 

Bors Béla
Hálás vagyok az elmúlt négy 
esztendőért. Sikerült meg-
honosítanunk egy újfaj-
ta szemléletet nemcsak a 
városházán belül, hanem a 
lakossággal való kapcso-
lattartást illetően is. A nyílt 
kommunikáció nemcsak a 
sikerek ismertetését feltéte-
lezi, hanem a nehézségekről 
való őszinte párbeszédet, a 
városlakókkal való partnerség 
fontosságának hangsúlyozá-
sát is. Csíkszereda Városháza 
ügyfélközpontú intézmény-
nyé vált, Csíkszereda pedig 
egy barátságosabb, szebb 
várossá. Büszke vagyok arra, 
hogy alpolgármesterként én 
is hozzátehettem ehhez a 
folyamathoz.

Cilip Árpád
Szívügyemnek tekintem a 
város átgondolt fejlesztését, 
különös hangsúlyt fektetve 
a helyi közösség gazdasági 
és társadalmi gyarapodásá-
ra. Azért szeretnék dolgoz-
ni, hogy a fiataljaink itthon 
maradjanak a saját közegük-
ben, boldoguljanak és épít-
kezzenek a szülőföldjükön. 
Erre megfelelő munkalehe-
tőségek teremtésével, tá-
mogatások biztosításával és 
képzési programok beveze-
tésével ösztönözhetjük őket. 
Ugyanakkor megkülönböz-
tetett figyelmet szentelnék a 
helyi termelők, kisvállalkozá-
sok mindennapi munkájának 
segítésére és támogatására. 

Vasian Cioancă 
Katonai végzettséggel ren-
delkezem, és több mint 25 
éven át szolgáltam a Hargita 
Megyei Rendőr-felügyelőség 
kötelékében, elsősorban köz-
lekedésrendészeti feladat-
körökben. Az évek során a 
közúti forgalom terén több-
féle képesítést, tapasztalatot, 
rálátást szereztem nemcsak 
a hatékony döntéshozatalt il-
letően, hanem az emberekkel 
való diplomatikus magatartás, 
tapintatosság szempontjá-
ból is. Úgy gondolom, hogy 
ezeket a tapasztalatokat, is-
mereteket felhasználhatom 
Csíkszereda infrastruktúrájá-
nak fejlesztésében. 

Czikó Mária
A közösség szeretetét ott-
honról hoztam, így magától 
értetődő, hogy az egész-
ségügyben szerzett közel 30 
éves tapasztalatomat a csík-
szeredai közösség szolgála-
tába állítom. A Csíkszeredai 
Megyei Sürgősségi Kórházban 
sebészeti műtős, sürgőssé-
gi asszisztens voltam, majd a 
családorvosi rendszerben dol-
goztam. Innen visszatértem a 
kórházhoz az urológiai osztály 
vezető főasszisztenseként, a 
járóbeteg-rendelők koordiná-
tor asszisztenseként, jelenleg a 
bőrgyógyászati osztály vezető 
főasszisztense vagyok. Nursing 
oktatóként tevékenykedem a 
Louis Pasteur Asszisztensképző 
Posztlíceumban és megyei 
tanácsosként a Romániai 
Asszisztensek Rendjénél.

András Hunor-Jenő
Szakmámból kifolyólag, környezetvé-
delmi mérnökként nagyon fontosnak 
tartom a fenntartható fejlődést támo-
gató intézkedéseket. Az élet nem fehér 
vagy fekete, hanem leginkább színes. 
Ha mi is konstruktív tagjai vagyunk a 
színkavalkádnak, akkor nemcsak önma-
gunkért, hanem a városunkért is cse-
lekszünk. Hiszem azt, hogy akkor lehet 
jogunk bírálni egy rendszert, ha abban 
mi is aktív szerepet vállalunk, és teszünk 
azért, hogy a közösségünk jobban éljen. 
Az új mandátumomban is az egészsé-
ges környezetért, az állatbarát, sport-
szerető és kulturális kínálatban bőséges, 
gazdaságilag erősödő Csíkszeredáért 
fogok dolgozni. 

Ábrahám Előd-Lajos
Szívügyem a sport. A testület mun-
káját az elmúlt évek során főként a 
sportrendezvények, a sportdiplomá-
cia, valamint a vissza nem térítendő 
önkormányzati pályázatok minőségi 
javítása terén segítettem. Nagy hang-
súlyt fektettem a Csíki Sportcentrum 
létrehozására és működtetésére, ez-
által Csíkszereda sport-infrastruktúrá-
jának fejlesztésére. Örülök, hogy mára 
kinyílt és bővült a sportolási lehetősé-
gekhez való hozzáférés. Más érdekes 
szakterületek mellett elsősorban erre 
fektetném a hangsúlyt a következő 
négy évben is. Büszkeséggel tölt el, 
hogy Csíkszereda valóban sportváros!

Bardócz László
Közgazdaságtani és digitális térségfej-
lesztő szakképesítéssel rendelkezem, 
vállalkozó vagyok. A 2016 óta betöltött 
önkormányzati képviselői tisztségem-
ben mindig is azt éreztem küldeté-
semnek, hogy erősítsem közössé-
günket és fejlesszem városunkat. Az 
urbanisztikai szakbizottság elnökeként 
még határozottabban látom, hogy 
milyen nagy felelősség hárul ránk. A 
helyi önkormányzatban az elsődleges 
célom olyan döntések meghozatala, 
amelyek elősegítik városunk fejlődé-
sét és javítják mindennapi életünket. 
Ezeket a döntéseket összefogással, 
nyitott párbeszéddel készíthetjük elő.

Bogos Ákos
Ifjúságiszervezet-vezetőként első kéz-
ből érzékelem a mai fiatal nemzedék 
problémáit. Nem igaz, hogy a mai fiata-
lokra semmit nem lehet rábízni. Ez csak 
akkor derül ki, amikor időt és energiát 
szánunk arra, hogy meghallgassuk az 
ő véleményüket. Szervezetünk, Csík 
Terület Ifjúsági Tanácsa számos olyan 
programot szervez, ahol a fiataloknak 
lehetőséget adunk a közösségi életben 
való aktív részvételre. Lényegesnek 
látom a csíkszeredai diáktanácsok, ifjú-
sági szervezetek bekapcsolását ebbe a 
vérkeringésbe. Bízom benne, hogy az 
önkormányzatban végzett munkámmal 
hozzájárulhatok az ifjúsági közösségi 
élet dinamikus fejlődéséhez.

Csíkszereda önkormányzati testülete 2024–2028
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Soós-Szabó Klára
Családorvos.

Szikszai Tamás
Az elmúlt négy évben meg-
tiszteltetés volt számomra, 
hogy Csíkszereda önkor-
mányzati testületében a jogi 
bizottság elnökeként, va-
lamint több más bizottság/
önkormányzati cég közgyű-
lési és vezetőségi tagjaként 
szolgálhattam. Ügyvédként 
szerzett szakmai tapasztala-
taimat és jogi ismereteimet 
kamatoztatva igyekeztem a 
közösség érdekeit szolgálni, 
és a jogi kérdések szakszerű, 
felelősségteljes megoldásá-
ra törekedtem. A következő 
mandátum során is elkötele-
zetten fogok dolgozni azon, 
hogy a jogi vetületű ügyekben 
biztosítsam az átláthatóságot, 
a jogbiztonságot.

Tőke Ervin
Az eddigi mandátumaim során 
főként két területen járultam 
hozzá gondolataimmal az ön-
kormányzati testület munkájá-
hoz, ez pedig az urbanisztikai 
és a kulturális bizottságban 
nyilvánult meg leginkább. 
Szívügyem, hogy minél többen 
fészket rakhassanak, otthont 
alapítsanak szülővárosomban, 
ugyanakkor minél több helyi 
vállalkozás terjeszkedni tud-
jon. Szilárd meggyőződésem, 
hogy a megújuláshoz nélkü-
lözhetetlen a kulturális értékek 
megőrzése, így ennek érde-
kében kívánok tevékenykedni. 
Születésemkor Csíkszereda 
egy székely város volt, és azt 
szeretném, azért fogok dol-
gozni, hogy az is maradjon.

Trandafir-Orbán Tímea
Fogorvos vagyok, egyben 
a Hargita Megyei Fogorvosi 
Kollégium alelnökeként is tevé-
kenykedem. Hiszek a folytonos 
fejlődésben, a továbbtanulás-
ban, és hiszek a csapatmun-
kában. Én azért vállaltam az 
önkormányzati munkát, mert 
azt látom, hogy a romániai 
gazdasági helyzet megnehezíti 
az emberek orvosi, fogorvosi 
szolgáltatásokhoz való hozzá-
férését. Egészségnevelés és 
szűrések által egészségesebb 
társadalom irányába tudunk 
fejlődni, és hamarabb lesznek 
felismerhetők a betegségek, 
könnyebbé válik a kezelésük. 
Az egészséges Csíkszeredának 
vagyok és leszek az elkötele-
zett képviselője.

Veres Ottó-Benjámin
Vállalkozói közegből érkez-
tem, több mint 15 éve foglalko-
zom elsősorban turizmushoz 
kapcsolódó kereskedelem-
mel. Többek között szuvenír 
tárgyak megszemélyesíté-
sével foglalkozunk nemcsak 
Csíkszeredában, hanem 
szinte a teljes Székelyföldön. 
Térségünkben nagyon sok ki-
aknázatlan lehetőség rejlik az 
idegenforgalmat illetően, és mi-
vel rálátásom van ezekre a lehe-
tőségekre, bízom benne, hogy 
hasznos tagja lehetek az önkor-
mányzatnak. Küldetésemnek 
érzem, hogy térségünk vonz-
erejét minél szélesebb körben 
ismertessem, és hozzájáruljak 
ahhoz, hogy a fiatalok büszkék 
legyenek Csíkra.

Füleki Zoltán
Kultúránk, ezen belül táncaink, 
dalaink, hagyományaink csak 
velünk maradhatnak meg. 
Meg kell maradjunk székely-
nek, magyarnak, értékein-
ket át kell adjuk unokáinknak. 
Mindezt úgy, hogy a közösség 
szükségletei szerint okta-
tunk, építkezünk, gyermeke-
ink, családjaink biztonsága, 
nemzeti önazonosságunk 
erősítése, hagyományaink 
megtartása, gazdasági erőnk 
növelése érdekében! Élhető 
várost egészséges, viruló 
családoknak! Ezért fogok dol-
gozni Isten segítségével. Soli 
Deo Gloria!

György László
Fiatalkorom óta vállalkozóként 
tevékenykedem, és min-
dig is vonzott a projekt alapú 
gondolkodás. Számomra az 
ötletek valósággá formálása 
izgalmas és inspiráló folyamat. 
Legyen szó kreatív, technikai 
vagy társadalmi célú projek-
tekről, mindegyikben megta-
lálom az örömöt és a kihívást. 
Szenvedélyesen dolgozom 
azon, hogy minden projekt 
sikeres legyen, és mindig 
új lehetőségeket keresek a 
fejlődésre és az innovációra. 
Önkormányzati képviselőként 
ezzel a szemlélettel szeret-
ném szolgálni a városomat, 
különös tekintettel a lakos-
ságnak munkát adó vállalkozói 
szférát.

Kirmájer Enikő
Pedagógusként dolgozom 
40 éve. A legnagyobb öröm-
forrás számomra a mai napig 
a gyermekekkel való mun-
ka – nemcsak az iskolában, 
hanem családi körben is, az 
unokáinkkal. Most, a negye-
dik mandátumom kezdetén 
is úgy látom, hogy bőven van 
tennivalónk és hála istennek 
tenni akarás is a csapatban. 
Önkormányzati képviselőként 
továbbra is oktatási-kulturá-
lis és szociális témakörökben 
szeretnék együtt gondolkod-
ni a városvezetőkkel, tenni a 
gyerekekért, az iskolákért, a 
fiatalokért, emberi megol-
dásokat keresni és találni a 
problémahelyzetekre.          

Magyari Zoltán
Közgazdász vagyok. Marketing–
idegenforgalom szakon, később 
pénzügy, monetáris intézmé-
nyek szakirányon szereztem 
oklevelet. Az elmúlt 26 évben 
Magyarországon és itthon több 
multinacionális cégnél töltöttem 
be kontrollingvezetői, pénzügyi, 
gazdasági vezetői és ügyveze-
tői feladatokat. Az utóbbi évek-
ben vállalkozásoknak vagyok az 
ügyvezetője. Annak ellenére, 
hogy nem dolgoztam még 
közigazgatásban, bízom benne, 
hogy a korábbi években felhal-
mozott gazdasági és vállalkozói 
tapasztalataimat kamatoztatni 
tudom az önkormányzati képvi-
selői feladataim során, és hasz-
nosak lesznek a mandátumom 
alatt a város számára is.

Sógor Enikő
Az elmúlt négy évben alpol-
gármesterként olyan szem-
pontokat sikerült felvillanta-
nom, amelyekre korábban 
kisebb hangsúlyt fektettünk 
Csíkszeredában. Számomra 
nagyon fontos a városlakók 
testi és lelki jóllétéhez szük-
séges feltételek javítása, a 
mélyszegénység felszámolása, 
a kiszolgáltatottak felkarolása, 
egyáltalán a hangsúly áthelye-
zése a problémák kialakulásá-
nak megelőzésére. Ezeken a 
területeken konkrét előrelépé-
seket tettünk, olykor krízishely-
zetek közepette. Elsősorban 
szociális, kulturális és oktatási 
vonalon tevékenykedtem, és 
a következő négy évre is ren-
geteg tervem van ezeken a 
szakterületeken.
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Több mint kétszáz család igényelte lap-
zártánkig Csíkszeredában a nagycsalá-
dos igazolványt, amelynek használatával 
különböző kedvezményekben részesül-
nek a városháza alárendeltségébe tar-
tozó intézményekben. Az önkormányzat 
ily módon is igyekszik viszonozni a csa-
ládok elkötelezettségét, áldozatvállalá-
sát, amellyel hozzájárulnak közösségünk 
megerősítéséhez. 

V árosunkban 2021 júniusában indult a 
program Sógor Enikő alpolgármester 
kezdeményezésére. A három vagy több 

gyermeket nevelő családok, illetve – 2022 januárja 
óta – az egyedülálló szülők és gyermekeik kedvez-
ményes árú belépőjegyet válthatnak a Csíki Já-
tékszín, a Hargita Székely Néptáncszínház, a Csíki 
Székely Múzeum, a Csíki Mozi és a Művészetek 
Háza saját előadásaira, programjaira, alacsonyabb 
áron vásárolhatnak belépőt a Csíki Sportcentrum 
ügykezelésében levő sportlétesítményekbe (Csíki 
Csobbanó, Molnár Lajos Műjégpálya, esetenként 
Szabadság téri korcsolyapálya) –, továbbá 50%-
os kedvezményben részesülnek a teljes értékű 
parkolóbérletek kiváltásánál, a tömegközlekedési 
járatokra pedig térítésmentes bérletet válthatnak. 

A program kedvezményezettjeinek teljesíteni-
ük kell a következő feltételeket: a gyermekek közül 
legalább egy 18 éven aluli, a család állandó csíkszere-
dai lakhellyel rendelkezik, az egyik szülő alkalmazotti 
státusban van, nincs tartozásuk a helyi költségvetés 
irányába, és bizonyítani tudják, hogy a gyermekek 
rendszeresen járnak iskolába vagy óvodába.

A kibocsátott igazolványok száma évről évre 
növekszik. 2021-ben 28, 2022-ben 58, 2023-ban 
70, míg idén 80 család számára állítottunk ki 
nagycsaládos igazolványt. A 236 igazolvány át-
adásánál nagyobb elégtétel azonban az, hogy 
ezek a családok élnek is a kedvezményekkel. 
Legtöbben a Csíki Csobbanóban, a Szabadság 
téri jégpályán, illetve a parkolóbérlet vásárlása-
kor érvényesítették a kártyával járó előnyöket. 
Havonta 10–15 alkalommal mutatják fel a ked-
vezményezettek igazolványukat a Csíki Mozi, 
a Csíki Játékszín és a Molnár Lajos Műjégpálya 

jegypénztárainál, a Hargita együttesnél és a Csíki 
Székely Múzeumnál viszont kevesen használják. 

A nagycsaládos igazolványok három évig ér-
vényesek, és évente aktualizálni kell azokat. Ez 
év közepén az első kibocsátott kártyák már érvé-
nyüket veszítették, de tulajdonosaik ki is váltot-
ták az újakat.  

Arra buzdítjuk a nagycsaládos, valamint a 
gyermeküket egyedül nevelő csíkszeredaiakat, 
hogy kérelmezzék az igazolványt (Csíkszereda 
Városháza 40-es számú irodájában) és éljenek a 
kedvezményekkel!

A z egykori csíkiak – részben a templom közelsége miatt – a város 
nyugati részén alakították ki a temetőt. Akkor természetesnek 
tűnhetett számukra egy nagyon szűkre, kicsire tervezett sír-

kert, hisz maga a város is csak néhány utcából állt. A halottak temetése a 
házaktól történt, a hozzátartozók, rokonok, barátok és ismerősök ott rótták 
le kegyeletüket. Székelyföldön talán Csíkszereda volt az egyedüli hely, ahol 
régen a nők még a temetésekre is „kocsival” mentek. „A temetési menet-
ben a férfiak gyalog, a nők kocsival kísérték a halottakat. Így a temetéseken 
nem volt ritkaság, ha 20-25 kocsi haladt a gyászkocsi után, pedig a régi 
temető nem volt messze a város bármelyik utcájától” – írta dr. Gál József 
ügyvéd, a régi Szeredáról szóló emlékezésében. A Szentlélek utcai új 
temetőt 1930. november 1-én szentelte meg Tóth István plébános. A város 
lakosságának gyors ütemű növekedése következtében a második teme-
tőkert sem bizonyult elegendőnek, így egy harmadik sírkertet alakítottak ki 
1994-ben a város keleti peremén, a Kalász lakónegyed mögött. A második 
és a harmadik temető méreteiben nagyobb lett, mint a régi, 2005-ben 
pedig a Kalász negyedi temetőben felszentelték az új ravatalozót is. 

Forrás: Vofkori György: Csíkszereda és Csíksomlyó képes története 
(Typografika, Békéscsaba, 2007, 74–76. oldal)

Nagycsaládosok és egyedülálló szülők: 
éljenek a kedvezményekkel!
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November 25-ig 
kamatmentesen 
törleszthetők 
az alaptartozások

A 2024/107-es számú kormányrendelet lehetővé teszi, 
hogy a helyi önkormányzatok részleges adóamnesztiát 
alkalmazzanak. Csíkszereda Önkormányzata október 

22-én ennek szellemében hagyta jóvá azt a határozattervezetet, 
amely kimondja: mindazon jogi és magánszemélyek, akik 2024. 
november 25-ig befizetik a teljes alaptartozásukat és kérelmezik a 
mentesítést, megszabadulnak a 2024. augusztus 31-ig felhalmo-
zott büntetőkamatoktól. 

Az amnesztia által biztosított lehetőséggel élni kívánó csíksze-
redaiaknak első lépésben értesítést kell benyújtaniuk a városháza 
adó- és illetékosztályára, amelyben jelzik a szándékukat. Az értesí-
tés alapján bocsátjuk ki az alaptartozás és a kamat értékét megál-
lapító bizonylatot, és miután az alaptartozást törlesztették, továb-
bá a pénzügyi nyilatkozatok benyújtásával is napirendre kerülnek, 
kérvényezhetik a kamatok eltörlését. A jogosultság érdekében az 
igénylőknek a helyi adók és illetékek mellett a bírságokat, a bérleti és 
a haszonbérleti díjakat is törleszteniük kell.

A kérelem formanyomtatványa igényelhető és kitölthető a vá-
rosháza adó- és illetékosztályán.

A hónap 
Pro Urbe díjasa

Ex. és Ft. TAMÁS JÓZSEF
nyugalmazott római katolikus segédpüspök
1944. november 12. –

N yolcgyermekes, vallásos családba született Madéfalván, 
hatéves korában Csíkszentsimonba költöztek. 1958–68 
között a gyulafehérvári kántoriskolában, illetve a teológi-

án tanult. 1968. április 21-én, fehérvasárnap szentelte pappá Isten 
szolgája, Márton Áron püspök a gyulafehérvári székesegyházban. 
Négy évet Medgyesen volt káplán, majd hat évet Türben plébános. 
1978-tól teológiai spirituális, tanár, szentszéki tanácsos, kanonok, majd 
pápai prelátus. 1994-ben általános helynök. II. János Pál pápa 1996. 
december 18-án kinevezte segédpüspöknek és valabriai címzetes 
püspöknek, szentelését Jakubinyi György érsek végezte Csíksom-
lyón. Több mint két évtizeden keresztül töltötte be a Gyulafehér-
vári Főegyházmegye segédpüspöki tisztségét Csíkszeredában. A 

püspökségben eltöltött évek 
során általános helynök volt, 
részt vett a főegyházmegye 
kormányzásában, bérmauta-
kat és plébániai látogatásokat 
tett főegyházmegye-szerte. 
Székelyföldön – és nem csak – 
egyházi ünnepségeket vezetett 
le, papi és szerzetesi lelkigya-
korlatokat irányított itthon és 
külföldön, részt vett rengeteg 
egyházi, közéleti, kulturális 
rendezvényen. Így állandóan 
a hívek között volt, hirdetve 
Jézus Krisztus örömhírét.

75. életévét betöltve be-
nyújtotta a hivataláról való le-

mondását a Szentszék felé. Véglegesen 2020-ban vonult nyugdíjba. 
„A hivatást nem mi választjuk, az igazi hivatás az isteni hívás-

ban mutatkozik meg” – vallja Tamás József. Az a vallásos környezet, 
amelyben gyermekként élt, olyan termőtalajt jelentett a hivatása szá-
mára, hogy minden különlegesség nélkül is pappá nevelődött. Azon 
az úton, amelyen Isten hívószavára elindult, soha meg nem inogott. Ez 
Isten kegyelme mellett azoknak a személyeknek is köszönhető, akik 
hivatása megerősítésében közreműködtek.

Papi jelmondatával is – Legyen meg a te akaratod! – megerő-
sítette a hívószóra adott válaszát, püspöki jelmondatához hűen –
Legnagyobb a szeretet! – a szeretetre tette fel az életét, munkássá-
gát. Papi életében mindvégig lelkesítette az őt felszentelő Márton 
Áron püspök életpéldája, az általa megszabott irányt követte. Amivé 
lett, és ami jó benne, azt a Jóisten után szüleinek, testvéreinek, taní-
tóinak, tanárainak, papjainak, jótevőinek, barátainak, híveinek, a rábí-
zottaknak köszöni.  

Isten éltesse a 80 éves Tamás József püspök atyát! 
Forrás:

Tamás József segédpüspök hetvenéves – ersekseg.ro 
Legnagyobb a szeretet! Tamás József ny. segédpüspök hálaadása – 

romkat.ro
József vagyok, embertestvéreim testvére – Interjú Tamás József 

gyulafehérvári segédpüspökkel – magyarkurir.hu
Tamás József nyugalmazott segédpüspök: öntudatos 

keresztényeket kell nevelni – szekelyhon.ro 

- Maris! Most kell adót fizetni, s a kamat árából vehetnénk pálinkát!

HORVÁTH-SZEKERES ISTVÁN KARIKATÚRÁJA
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Egyetem Napja 
a Sapientián

Idén Csíkszeredában gyűlt össze a Sapientia 
– EMTE egyetemi közössége és meghí-
vottai, hogy a 2012 óta – az első tanévnyitó 
emlékére – megszervezett Egyetem Napja 
alkalmából átadják az egyetemi díjakat. 

Opera, filmek és tekvandó 
hétvégéje

Jó értelemben véve: nagyon zsúfolt volt 
október első hétvégéje. A Művészetek 
Házában telt házas előadásokkal szó-
rakoztatta a közönséget a Kolozsvári 
Magyar Opera csíkszeredai miniévada; a 
Csíki Moziban a filmkedvelők örülhettek a 
24. Filmtettfeszt kínálatának; az Erőss Zsolt 
Arénában több mint 600 tekvandós küz-
dött a tatamin a Románia Kupa versenyén.

Az aradi vértanúkra 
emlékeztünk

A tizenhárom aradi vértanú kivégzésének 
175. évfordulóján Csíkszereda a megszokott 
módon, a Vár téren kiállított arcképcsarnok 
előtt gyújtott mécsesekkel emlékezett az 
1848–49-es szabadságharc mártírjaira.

Kettős kiállításmegnyitó 
a múzeumban

A nemzetközi kortárs grafikáké volt a fősze-
rep a Csíki Székely Múzeumban, ahol meg-
nyitották a nagyváradi Partiumi Keresztény 
Egyetem hallgatóinak Kereszteződések 
című tárlatát, ezt követően pedig a 8. 
Székelyföldi Grafikai Biennálét. A kiállítások 
december 31-ig látogathatók.

Isten éltesse 
a szépkorúakat!

Csíkszereda Városháza zenés előadóesttel 
köszöntötte idén is városunk szépkorú lakóit. 

Északi fény ragyogta be az egünket

Geomágneses viharnak köszönhetően vö-
rös színben láthatóvá vált Csíkszeredában 
az északi fény. 

Könyvbemutató 
a Városházán

Balázs Lajos professzor Gyermek nélkül 
nem érünk semmit című kötetét mutatták 
be a Csíkszereda Városháza dísztermében 

A honfoglalás előttől az Európai Unió utánig 
című előadás-sorozat keretében.

Mézédes hétvége 

Csíkszereda volt a házigazdája a kétna-
pos 12. Mézfesztiválnak, amely egyben a 
3. Nektária Székelyföldi Mézverseny díjá-
tadó gáláját is magában foglalta. A rendez-
vény a helyi termelők finomságai és mézkü-
lönlegességei mellett színes programokat 
és minőségi közösségi élményt kínált.

Mária Út Konferencia

A megújulás éve mottóval, a Székelyföld 
Napok keretében szervezték meg a 
14. Mária Út Konferenciát. A háromna-
pos ülésszak megnyitóját ezúttal a Hargita 
Megyei Szociális és Gyermekjogvédelmi 
Igazgatóság Multifunkcionális Központjában 
szervezték.

A bridzs hazai legjobbjai 
találkoztak

A csíkszeredai Bridge Over Nations 
Sportegyesület jóvoltából a Hargita 
Vendégváróban negyedik alkalommal szer-
vezték meg a bridzs Csíkszereda Kupát, 
amelyre közel 60 pár nevezett be, köztük az 
ország legjobb bridzsjátékosainak zöme.

’56 hőseire 
emlékeztünk

A Kalász negyedi temetőnél levő ’56-os 
kopjafánál kezdődött, fáklyás vonulást kö-
vetően pedig az 1956 téren, a Gloria Victis 
emlékműnél zárult a Budapesten kitört 
szovjetellenes forradalomra és hőseire 
való megemlékező műsorunk. A szóno-
kok között köszönthettük Gulyás Gergely, 
a magyarországi Miniszterelnökséget ve-
zető minisztert, országgyűlési képviselőt 
és Kelemen Hunort, az RMDSZ szövetségi 
elnökét is.    

Megalakult az új 
önkormányzati testület

Polgármesteri és önkormányzati képviselői 
eskütételekkel, ünnepélyes keretek között 
megalakult a 2024–2028-as mandátum-
ra megválasztott önkormányzati testület. 
Ebben a témakörben bővebben az 5–8. ol-
dalainkról tájékozódhat. 

145 éves a taplocai iskola

Az Iskola másként hét valóban nagyon 
másként zajlott a Xantus János Általános 
Iskolában: a taplocai főépület 145 éves 
fennállásának jegyében szervezték a rend-
hagyó hetet. Kiemelkedő pillanat volt, 
amikor emléktábla-avatással egybekötött 
ünnepségen gyűltek össze az iskola peda-
gógusai, a tanulók és a szüleik.

Gyászmise Potápi Árpád János 
tiszteletére

A csíksomlyói hegynyeregben gyászmisé-
re gyűltek össze a tragikus hirtelenséggel 
elhunyt Potápi Árpád János tisztelői. Az 
ökumenikus misét Hugó ferences testvér 
celebrálta a nemzetpolitikáért felelős állam-
titkár bonyhádi temetésével egy időben.

Úszóverseny 
rekordrészvétellel 

432 igazolt sportoló állt rajtkőre a Csíki 
Csobbanóban a IV. Csíkszereda Kupán. Ez 
volt a valaha legnépesebb, klub által szerve-
zett úszóverseny Csíkszeredában. 

Fellobbant a székely 
autonómia őrtüze

Október utolsó vasárnapja immár hagyo-
mányosan a Székelyföld autonómiájának 
napja. A korábbi évekhez hasonlóan idén is 
fellobbant az őrtűz a Mikó-vár parkolójában 
a székely önrendelkezés fontossága hirde-
tésének szolgálatában.

Kampányhajrá 
Csíkszeredában

Közel ezer küldött gyűlt össze az erdélyi 
magyarság parlamenti érdekképviseleté-
nek hívószavára az Erőss Zsolt Arénában 
tartott nagyszabású rendezvényen. 
Az RMDSZ Székelyföldi kampányhajrá 
című eseményen a józan ész győzelmét 
hirdették.

Krónika

Mi történt a városban 2024 októberében?
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Oláh Stella
Zsigmond Mária
Péter Desideriu-Tiberiu
Timár Csaba-István
Ficz Adalbert
László Ecaterina
Fodor Irmtraud-Margareta
Dávid Maria
Moldován Zoltán
György Rozalia

Csobot Ilyés
Péter Tiberiu-Gheorghe
Burján Tibor
Fülöp Mihály-Lajos
Rancz Maria
Süket Lucia
Burista Juliánna
Mátyás Tiberiu-Zoltan
Gábor Joan
valamint további 6 személy

2024 október hónapjában anyakönyveztük

Szabó Bence-Zoltán
Rugină Victoria-Maria
Cilip-Szilágyi Ajsa
Bakó Rita
Egyed János
Lőrincz Sarolta-Erzsébet
Gârbea András-Bence

Benedek Panka-Erzsébet
Oltean Ioan
Kovács András-Márton
Tankó Dzsenifer-Boglárka
Tankó Noel
Tulit Lőrinc
Kajtár Nóra

László Rebeka
Ráduly Adrian-Gábor
Ferenczi Tihamér-Ferdinánd
Csató Frida
Szávuj Máté
Szilveszter Hanna
valamint további 2 lány és 1 fiú

Bara Gellért – Ercse Edit
Kiss István – Kenéz Aletta-Zselyke
Bartos Előd – Molnár Andrea
Kádár Erik-Fábián – Szőgyör Boglárka
Márkus Lajos – Sztojka Judit-Angella
valamint további 1 pár

ELHALÁLOZÁS

25

HÁZASSÁGKÖTÉS

12 11

6
Tájékoztatjuk, hogy az adatvédelmi 

irányelveknek megfelelően a 
Csíkszereda kiadványban csak 
akkor közöljük az újszülöttek, a 

házasságot kötők és az elhunytak 
nevét, ha az ügyfél/hozzátartozó 

ehhez egyértelműen, írásban 
hozzájárul!
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